
Mark- och miljödomstolen
Växjö

Överklagan beslut angående: 
2023-05-23, §§ 58
Detaljplan för del av Karlslund 1:1 och Guldängen 1, Landskrona stad – antagande.

Naturskyddsföreningen Landskrona överklagar beslut i rubriken ovan. Vi önskar att beslutet ogillas och att 
hänsyn tas till de beslut som togs när området, 1988 – 1989, var ett miljöprojekt: Barnens skog.  Projektet 
blev mycket lyckat och fortsatte sedan under minst tio års tid på andra ställen i kommunen.

När Barnens skog planerades i Landskrona finns följande protokoll:
Ärendet tas upp i Kommunstyrelsens Tekniska utskott (Tu § 40) 1988-03-02. Ärendet går då under rubriken 
”Omställning av kommunal jordbruksmark”. För detta ansöker man om och får statsbidrag.
(Bilaga 3)

Saken tas därefter upp i nybildade Tekniska nämndens utskott (Tu § 9) 1989-01-17 med rubriken ”Omställ-
ning av jordbruksmark till skogsmark inom Landskrona kommun”. Vid Tekniska nämndens möte 1989-01-31 
antecknades att omställningsförslaget omfattar tre områden:
A: delar av fastigheten Borstahusen 1:1
B: delar av fastigheten Karlslund 1:1
C: vissa delar inom fastigheten Saxtorp 7:4 m fl”
Man söker även ädellövskogsbidrag. Det torde också blivit godkänt.
Omställningen benämndes ”Omställning 90”. 
(Bilaga 4)

Den 11 maj1989 skriver Lennart Ottosson, teknisk chef:
”175.000 träd kommer att planteras på ca 36 ha att jämföra med de 10.296 st bokar som planterades i Karl-
slund 1810. Den 23 – 25 maj samma år invigdes Barnens Skog genom att förskolor och skolornas låg- och 
mellanstadier planterade ett vårdträd till var klass/grupp. Allt för att manifestera detta parkhistoriska tillfälle.”
(Bilaga 5)

Vid planering av Barnens Skog var Lena Thore, landskapsarkitekt, anställd för att genomföra projektet med 
planteringsplaner, artsammansättning och skötselanvisningar mm. Den nu aktuella planteringen av Karl-
slund 1:1 och Guldängen 1 är planerad som en ädellövskog. Ek, bok och andra lövträd ger skogen en god 
diversitet. Bryn/buskskikt är även de välplanerade. Utförlig planteringsplan finns upprättad av Lena Thore 
13/12/1988. (Ej bilagd)

I ett pm upprättat av Lena Thore i maj 1989, står bland annat följande;
”Den skog som nu planteras kommer att bli till glädje och nytta under flera hundra år. Om 15 – 20 år kan 
Landskronas invånare njuta av ett vackert skogsområde alldeles inpå knutarna.”
(Bilaga 6)

I pressklipp från 1988/89
Helsningborgs Dagblad, under två år ska kommunen satsa 1,1 miljoner kronor på Barnens skog, varav 
300.000 är statsbidrag. ”Landskrona kommun gör satsningar för framtiden,” sa Harry Nilsson, kommunalråd 
vid det tillfället.



Helsingborgs Dagblad,  Gösta Nilsson kommunfullmäktiges ordförande, höll tal vid invigningen av Bar-
nens skog: ”Alla barn, skogen får ni här och nu! Vårda träden väl! Lev väl och tro på en ljus framtid. - Vi kan 
tillsammans klara att rädda vår jord – vår värld. Vi kan tillsammans göra Landskrona till en kvalitetsstad på 
miljöområdet.”
Barnens skog bevakades av ett stort antal tidningar och även etermedia.
(Några av klippen finns i bilaga 7)

Alla barn som deltog vid planteringen av Barnens skog fick ett diplom av staden. I diplomet tackar man elev-
erna med förhoppningen att det planterade trädet ska bli till glädje och kunskap för alla.
(Bilaga 8)

Lagförslaget om naturrestaurering presenterades av EU-kommisionen i juni 2022. Lagen innehåller bland an-
nat rättsligt bindande mål om att minst 20 procent av EU:s land och hav ska vara under restaurering till 2030, 
samt att grönområden i städer inte ska minska.
Samtliga EU:s medlemsländer har ställt sig bakom strategin för biologisk mångfald och dess övergripande mål i och med rådets 
slutsatser den 23 oktober 2020, samtidigt som bland annat Sverige pekade på behovet av att förtydliga definitionerna av vissa cen-
trala begrepp i strategin. 
https://data.riksdagen.se/fil/0FE85FFF-597D-4AE4-A7AB-97F6B10D9E14

Summering:
Barnens skog var en omfattande aktivitet som de flesta av Landskrona kommuns förskole- och skolbarn varit 
engagerade i från 1989 och minst under tio års tid. Satsningen var ett led i att göra Landskrona till en grön 
och miljövänlig stad för framtiden. De många pressklippen vittnar om ambitionen och entusiasmen i plante-
ringen och budskapet om att plantera för framtiden. Det var en stor och pedagogisk satsning för miljön. 

Skogen, Karlslund 1:1 och Guldängen 1, är välplanerad och utfördes med stor kompetens av landskapsar-
kitekt. Artsammansättning har gett en skog med stor variation. Brister i skötsel och underhåll har varit till 
nackdel till viss del. Död ved finns och det är positivt ur biologisk synvinkel. En naturvårdsröjning hade ökat 
kvalitén på området. Ur biologisk perspektiv har området en ovanligt hög biologisk mångfald.

Kommunen har erhållit bidrag för att etablera skogen och då som ädellövskog. Ädellövskog har ett extra 
skydd i ädellövskogslagen. 
Klippt från Skogsstyrelsen hemsida:
Reglerna kring ädellövskog har sin grund i att arealen ädellövskog inte ska minska. Detta är till stor del av naturvårdsskäl samt för 
rekreation och landskapsestetiska skäl. Kortfattat innebär det att du måste ansöka om tillstånd hos Skogsstyrelsen för att få slutav-
verka ädellövskog eller för att omföra ädellövskog till annan markanvändning.
Ädellövskog och blandskog med inslag av ädellövträd innehåller stora biologiska värden. En stor andel av Sveriges rödlistade arter 
knutna till skogsmiljöer finns i skog med inslag av ädellövträd.
https://www.skogsstyrelsen.se/bruka-skog/olika-satt-att-skota-din-skog/lovskogsskotsel/att-skota-adellov-
skog/

Landskrona stad har inte prioriterat den gröna planeringen. En Grönplan skulle tagits fram efter 2016 enligt 
beslut i fullmäktige. Landskrona saknar en helhetssyn av den gröna planeringen. Innan man gör ett ingrepp 
som den nu framlagda och beslutade detaljplanen innebär borde man gjort en översyn av stadens gröna stråk 
och avvaktat Grönplanen.
I Översiktsplan 2030, antagen 2016, kan man läsa följande:
Landskrona har behov av att komplettera utbudet av grönstruktur och offentlig miljö. Många av de



historiska parkerna behöver utvecklas vad gäller mångfunktionalitet och variation för att fortsätta
vara attraktiva, sociala målpunkter i staden. Grönstrukturen ska också göras mer
sammanhängande för att länka ihop grönområden av varierande karaktär och öka
tillgängligheten för så många människor som möjligt. En grönplan ska tas fram för att fördjupa
och konkretisera arbetet med stadens gröna och blå strukturer.
Området är omställt till skogsmark och bör vara så fortsättningsvis.
Området har en stor biodiversitet som inte är inventerad.
Området är naturmark i en kommun som totalt domineras av jordbruksmark.
Området har stor betydelse som vindbarriär för både koloni- och bostadsområde.
Området kan lätt ingå i ett sammanhängande stråk med Karlslundparken/skogen och Säbyholmsskogen i 
enlighet med Översiktplan 2030.
Området bidrar stort till att rena luft och binda koldioxid.

Personilg kommunikation med Olle Nordell, kommunekolog vid tidpunkten:
Gösta Nilsson, kommunfullmäktiges ordförande, sa vid ett invigningstillfälle:
”Regnskogarna i Amazonas är hotade, men Barnens skog ska stå för evigt.”

Landskrona den 20/6 2023

Per Magnuson ordförande Naturskyddsföreningen Landskrona

PS. Vi bifogar också den inbjudan som gick till skolorna inför planteringen i maj 1989:
”Skogen kommer att ge oss glädje och framför allt våra barn, barnbarn och barnbarns barn.” Ds
(Bilaga 9)



BILAGA 1  Svar på samrådet 08/02 2022

Naturskyddsföreningen Landskrona

Vi är en lokal krets av Svenska Naturskyddsföreningen. Vår uppgift i kommunen är bland annat att bevaka 
och ge synpunkter på tilltänkta projekt som inverkar på kommunens miljö- och naturvärden.

Vi har fått en inbjudan till samrådet angående Guldängen, Karlslund  1:1 och att komma med synpunkter på 
planen. 

Landskrona har en ambition att bygga 400 bostäder i anslutning till befintlig stadsdel Koppargården och 
hagarna vid ridskolan. Den nya bebyggelsen kommer att i huvudsak ha infarter från koloniområdet och då 
Kopparhögsvägen.  

Området idag är dels en remsa med öppen mark dels ett parti med sammanhängande skog- och buskvegeta-
tion. Delar av denna skog planterades av elever vid olika kommunala skolor för 20 – 30 år sedan. Många av 
träden är nu relativt stora. En del av träden är troligen poppel. De har vuxit snabbare och har en god höjd. 
Ekarna som är i stort antal växer mer långsamt men har ändå utvecklats bra och om de får stå kvar kommer 
de att ge skogen en fin prägel. Vidare finns körsbärsträd, hassel och en hel del andra arter.
Ett argument som kommunen framförde (vid mötet 27/1-22 Teams) var att Barnens skog var dåligt planerad 
med tanke på artsammansättning. Vi håller inte med.

Ett annat argument som kommunen framförde var att trädridån skärmar av den mörkskygga verksamhet 
som bedrivs i koloniområdet. Vi kan förstå att det upplevs som otryggt när buskskiktet skymmer och att 
koloniområdet utgör känsla av hot. Ett sätt att bevara skogsremsan mot koloniområdet skulle kunna vara att 
röja undan all undervegetation och spara alla träd. Ingen skyms av stammarna och det kan kännas tryggare. 
Samtidigt vill vi naturligtvis värna buskskiktet eftersom det är viktigt i ekologin och mångfalden.

Vi, Naturskyddsföreningen, anser att skogsridån ska vara kvar och att den kan utvecklas som den skog den 
var tänkt. Barnen planterade skogen för att det skulle vara ett långsiktigt projekt och att det en dag skulle vara 
en skog till allas glädje.

Dessutom finns det riktlinjer för hur mycket grönytor och grönområden som bör finnas i en kommun räknat 
per innevånare. Landskrona kommer inte i närheten av den rekommendationen. (SCB 2019). I planen finns 
endast mindre grönytor eller grönområden redovisade. De som är tänkta ska dessutom fungera som dagvat-
tenutjämningsdammar. På kartan på sidan 11, utdrag ur markanvändningskarta, finns område 27 reserverat 
som grönområde. Området ligger på andra sidan järnvägen.

Det finns en trädfri remsa som kan betecknas som ruderatmark längs Hjalmar Brantings väg. Den skulle 
kunna bebyggas utan att att några träd behöver fällas.
I skogs/buskmarken har inga fridlysta, sällsynta eller hotade arter noterats. Samtidigt minskar arealerna för 
våra vanliga arter. Naturmark behövs för vår biologiska mångfald. Många av våra vanliga arter har minskat 
drastiskt och all naturmark är viktig.

Landskrona kommun har en ambition att skapa gröna stråk och vi ser fram emot att skogsremsan vid Guld-
ängen blir kvar som en del av av den ambitionen.

Följande står på sidan 5 i detaljplanen;
Detaljplanens genomförande bedöms inte medföra sådan betydande miljöpåverkan som åsyftas i Plan- och 
bygglagen 4 kap 34 § eller i Miljöbalken 6 kap 11 §. En miljökonsekvensbeskrivning har därför inte upprät-
tats.
I Miljöbalken står följande under 6 kap 11§ och punkten 3: Miljökonsekvensbeskrivningen ska innehålla:
uppgifter om a) miljöförhållandena och miljöns sannolika utveckling om planen eller programmet inte ge-
nomförs.



I samma kapitel i Miljöbalken finns i 1§: Syftet med en miljöbedömning är att integrera miljöaspekter i plane-
ring och beslutsfattande så att en hållbar utveckling främjas. Lag (2017:955).
Vidare i 2§ punkt 2: Med miljöeffekter avses djur- eller växtarter som är skyddade enligt 8 kap., och biologisk 
mångfald i övrigt.
Vi tycker att detta är högst relevant och att en miljökonsekvensbeskrivning ska upprättas. Vår motivering 
finns i texten ovan.

Landskrona den 08/02 2022

Per Magnuson, ordf 
Naturskyddsföreningen Landskrona



BILAGA 2  Svar på granskningen 08/02 

Naturskyddsföreningen Landskrona
Lokalkrets av Svenska Naturskyddsföreningen

Svar vid granskning av Guldängen, Karlslund 1:1 mfl

Tack för svar på våra synpunkter vi skickade till samrådet för Karlslund 1:1 mfl – Guldängen.
Vi ser att kommunen har lyssnat på våra synpunkter och ökat grönområdet.

Vi har även nu vid granskningen några synpunkter som vi tycker kommunen ska ta hänsyn till. I
svaret på samrådet ger kommunen en hänvisning till 1969 års planförslag är att en GATA ska gå
genom grönområdet. Efter 1969 år planförslag planterades de träd som finns i området nu, det som
kallas Barnens skog. Vid planteringen sades att detta gjordes för framtiden och att Landskronaborna
skulle få ytterligare ett fint grönområde. Vi hittar ingen dokumentation/plan över detta på
kommunens hemsida. Detta borde presenterats mer tydligt redan vid samrådet.
För några år sedan ville kommunen göra verklighet av planen från 1969 och lägga en gata genom
Barnens skog. Det blev stora protester, så stora att kommunen inte verkställde planförslaget från
1969. Vägen/gatan blev inte av. Senare kom en förbindelse till stånd i form av Idrottsvägen som via
Tenngatan knyter ihop Stenorsvägen med Helsingborgsvägen.
Vi antog då att kommunen kommit till insikt att Barnens skog är ett värdefullt grönområde.

Men nu med planerna för Guldängen ser vi med förskräckelse vad som kommer att hända med
skogen. De nu justerade planerna inför granskningen är det mycket marginella ändringar som gjorts
jämfört med planerna från samrådet. I stort sett hela Barnens skog kommer att skövlas och ett
värdefullt grönområde kommer att försvinna.

Vid närmare granskning av själva bostadsområdet ser vi att det kommer att anläggas matargator
genom hela området. Det blir mycket asfalt genom hela den tilltänkta bebyggelsen. Samtidigt har
Landskrona bostadsområden där grönstrukturen dominerar och ger hög kvalitet. Ett sådant exempel
är Sandvången som i stort sett är bilfritt och har sammanhängade grönområden med både träd och
buskar. Den viktiga förbindelsen mellan Karlslundsparken/skogen och Säbyholmsskogen har blivit
väldigt smal på den nya skissen. Tanken om att knyta samman dessa två områden finns inte
redovisat.

Vad vi förstår kommer Landskrona kommun nu att utarbeta en förnyad miljö- och naturvårdplan.
Detta ser vi fram emot. Vi har också fått information om att en Grönplan kommer att utarbetas
utifrån miljö- och naturvårdsplanen. Det är självklart att avvakta med byggplanerna för Guldängen
och invänta Grönplanen. Den kan bli utgångspunkt även för Guldängen.

Vårt ställningstagande, att bevara Barnens skog så mycket som möjligt, har vetenskapligt stöd.
Grönområden planterade med inhemska arter ger mer värdefulla stråk än områden planterade med
icke-inhemska arter. I området är det uteslutande inhemska arter som planterats och som har nått en
god storlek och är ett habitat till många arter.
Här finns en referens;
https://portal.research.lu.se/en/publications/quantifying-the-influence-of-urban-biotic-and-abioticenviron-
ment
En artikel i HD Landskronaposten, onsdag 8/2 2023 sid. A24, ger en sammanfattning av delar av
dessa forskningsresultaten.

Region Skåne har i sitt svar skrivit bl.a.:
Andelen gronyta i staderna och tatorterna krymper pa manga platser och tillgang till gronytor
av god kvalitet varierar mellan olika delar av Skane. I granskningsforslag till Regionplan for



Skane 2022–2040 framgar vikten av att utveckla tatorternas gronstruktur och att skapa
forutsattningar for valfungerande ekosystem och starka den biologiska mangfalden.

Och här ignorerar kommunen totalt att det finns ett grönområde som kommer att försvinna, ett
område med ett väl fungerade ekosystem. Varför ger man inte Region Skåne ett korrekt svar?

Miljöförvaltningen i Landskrona har bland annat skrivit följande i sitt svar:
• Ianspraktagen gronstruktur bor beskrivas tydligare gallande yta och
kvalitet och jamforas med bevarad och tillkommande gronstruktur.
• Beskriv i planforslaget den aktivitet dar unga fick plantera ekar och skapa barnens skog.
• Betydelsen av omradets skog for vindturbulensen i angransande
hoghusomrade bor utredas.

Svar på dessa tre punkter är något vi också efterlyser.
NB, det var inte bara ekar utan ett antal olika inhemska trädarter som planterades.

Landskrona 15/2 2023

För styrelsen, Naturskyddsföreningen Landskrona
Per Magnuson ordf
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BILAGA 7  Pressklipp 24-24 maj 1989  
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